

အလံာ်တၢ်ကစီၣ်

လါမ့ၤ ၂၀၂၂ နံၣ် KHRG အလံာ်တၢ်ကစီၣ်(၁၈)ဘၣ်တဘၣ်



တၢ်ထံၣ်စိ

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် KHRG အံၤ အတၢ်ထံၣ်စိအိၣ်ဝဲလၢ ခါ ဆူညါအဂီၢ် ကီၢ်ပယီၤပူၤန့ၣ်သဝီဖိတဖၣ် ကန့ၢ်ဘၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ် ဇီးတၢ်တီတၢ်တြၢ် အလၢအပွဲၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ်အတၢ်စံၣ်စိၤဂံၢ်ထံး

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ်ဇီး မ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူတဖုလၢ အအာၣ်လီၤဟ့ၣ်လီၤအသးလၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ် အတၢ်အိၣ်သးလၢကီၢ်ပယီၤအပူၤ ခိဖျိ မၤနီၣ်မၤပါသဝီဖိ တဖၣ်အကလုာ်, ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်အတၢ်သ့ တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢကမၤန့ၢ်, ယုၤန့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအခွဲးအယၢ်အဂီၢ်ဇီး ပၢ်ဖျိၣ်မၤသကိးတၢ်ဇီးသဝီဖိတဖၣ်ဒ်သိးကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်အဝဲသ့ၣ် အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢကဒီသဒေလီၤအနီၢ်ကစၢ်သးလၢတၢ်မၤ ပယုၤတဖၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.တၢ်မၤပယုၤပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိၤလၢပဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ရၢလီၤအီၤသက့ၤဆး ဒးလၢဟီၣ်ခိၣ်ဇီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပညိၣ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် KHRG အံၤ မ့ၢ်ဝဲဂံၢ်ခိၣ်ထံးကရၢသဘူတဖု လၢ အအာၣ်လီၤအသးလၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ် ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤပူၤ ခိဖျိတၢ်မၤနီၣ်မၤပါသဝီဖိအကလုာ်တဖၣ် ဇီးဆိၣ်ထွဲ မၤစၢၤ အဝဲသ့ၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢကမၤန့ၢ်, ယုၤန့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ အခွဲးအယၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်တိၣ်ပၢ်အိၣ်ဝဲလၢ သဝီဖိအတၢ်သ့ တၢ်ဘၣ်ဇီး တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ် ကအါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်ယုၤန့ၢ် ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ အခွဲးအယၢ်အဂီၢ်ဇီး မၤလီၤတၢ်သဝီဖိ အကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်, အတၢ်ယု ထီၣ်လၢအကါခိၣ်တဖၣ်ဇီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ်လၢ ကလုာ် ဘၢပုၤလၢအိၣ်ဇီး တၢ်စိတၢ်ကမိၤလၢ အမၤတၢ်ဆၢတၢ်တဖၣ်ကန့ၢ်ဝဲ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢဘၣ် လီၢ်ကဝီၤဇီး ထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ဂၤတၢ်ကရၢ ကရိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဝဲ သဝီဖိအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢ အသ့ဝဲလၢ တၢ်တြီဆၢလီၤက့ၤနီၢ်ကစၢ်သးအဂီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤလၢညါ

ပသးခုလၢ ပထုးထီၣ်ဘၣ်ကစီၣ်လံာ်တၢ်ကစီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲ ၁၈ ဝိတဝီၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်ကစီၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်တနံၣ်ခံၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်ကစီၣ်လၢ အဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်ခဲအံၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ပံးန့ၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ စးထီၣ်ဖဲ လၢဒံၣ်ဖဲဘၣ် ၂၀၂၁ နှ် တုၤလၢမးရှး ၂၀၂၁ နှ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်နကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢ အပူၤကွံာ်တနီၤ လၢဘၣ်တၢ်ကွဲးဟံၣ်ဖျါအိၣ်အိၣ်ဝဲ မ့ၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်လၢ ယုၤလၢအတီၢ်ပူၤ အဆၢတီၢ်ပူၤအယံၣ်န့ၣ်လီၤ.

KHRG အလံာ်တၢ်ကစီၣ်တဘျီအံၤ မ့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ကွဲးဟံၣ်ဖျါတၢ်ကစီၣ်လၢ အအိၣ်ဟဲလၢကညီၣ်ကီၢ်ရှၣ်န့ၣ်အပူၤဒီး လၢတၢ်ကွဲးတဖၣ် အကျါ တၢ်မၤဘၣ်ဒီးပုၤဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်တခါစုၣ်စုၣ် အတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢကီၢ်ရှၣ်ကိးဘျီဒီးအပူၤ အိၣ်ဝဲဒၣ်ဒီး အတၢ်လီၤ ပလိာ်လိာ်သး ဒီးတၢ်လီၤဆီလိာ်သး အိၣ်ဝဲအါမးအဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢပကြၢးသ့ၣ်ညါဘၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

လၢလံာ်တၢ်ကစီၣ်တဘျီအံၤအပူၤ တၢ်ဂ့ၢ်လၢအပၣ်ယုၣ် သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ ပယီၤသုးအတၢ်ဒုးခးလီၤတၢ်ဒီးကဘီယုၤ, သုးတၢ်ပံးဆူၣ် ပျီဆူၣ်ဒီးအတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘျီတဖၣ်, သဝီဖိအတၢ်ဟံၣ်ဖျါ, ကီၢ်ပူၤကီၢ်ချါကညီၣ်ကရၢသဘျီတဖၣ်အလံာ်ပတံ, သုးအတၢ်မၤသံဒီး တၢ်မၤဆူးမၤဆါ တၢ်ဒီးဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၤအတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢလံာ်တၢ်ကစီၣ်တဘျီအံၤအပူၤ ဖဲလၢတၢ်ကွဲးဖျါထီၣ်သဝီဖိအကလုာ်အဆၢကတီၢ် လၢသဝီဖိအတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ် ပကွဲးလီၤဘၢက့ၤ **သဝီဖိအမံၤဒီး သဝီဖိအမံၤ** လၢလံာ်မဲာ်ဖျါဒ်အမ့ၢ် က..., ခ...,ဂ... သ့ၣ်တဖၣ် ဒ်သိးတၢ်သုတသ့ၣ်ညါလၢ အမ့ၢ်မတဂၤ ဒီးအအိၣ်ဆိးလီၤကျဲးလဲၣ်တဂ့ၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ် ပနာ်လၢပုၤဖးတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် ကသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်မၤဘၣ်ဒီးပုၤဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ် အတၢ်အိၣ်သးလၢ ကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံာ် ထံးအပူၤဒီး ပနာ်စ့ၢ်ကိးလၢပုၤဖးတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် ကပလၢာ်ဘၣ်ဝဲ သဝီဖိလၢ အအိၣ်လၢကီၢ်ရှၣ်တဘျီစုၣ်စုၣ်အပူၤအတၢ်တူၢ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

[Dvmfbyd]

စးထီၣ်ဖဲလၢဖျါတြုၤအါရံၤ ၂၀၂၁ နှ် ကီၢ်ပယီၤသုး ဟံး န့ၣ်ဆူၣ်ထံကီၢ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤဝံၤအလီၢ်ခံ စုကဝဲၤ တၢ်သဘံၣ်သဘျီ လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံာ်ထံးအပူၤ ဟဲအါထီၣ်အယံၣ် SAC သုးဒီး KNLA သုး သူဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၤ အါထီၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ သုးတဖၣ်ဟံၣ်လီၤဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၤအါထီၣ်ဒီး ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၤတၢ်ကဲ ထီၣ်သးအါထီၣ်အယံၣ် သဝီဖိတဖၣ်ဟးထီၣ်က့ၤလီၤတဘျီလၢ ဘၣ်ဒီး ကဲထီၣ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢအဝဲသ့ၣ် တၢ်လုာ်အိၣ်နီၢ်ခိးသးသမူ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်ကစီၣ်တဘျီအံၤ ကဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ခဲခါ ဘၣ်သး သဝီဖိဘၣ်ဒီးဒီးဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၤ အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်လၢမ့ၢ် ပီၤအံၤ ကဲထီၣ်တၢ်တြီတံာ်တဖၣ်ဒီးတခါလၢ ပုၤဘၣ်ယုၤမ့ၢ်ပီၤဖျါ တဖၣ် ကက့ၤဆူ အနုၤသဝီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤ ဘၣ်သကၢ်ဒီး တၢ်လုာ်အိၣ်နီၢ်ခိးသးသမူတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ဘၣ်ဆၣ် ကျဲးလၢအဝဲသ့ၣ်ဂီၢ် တ အိၣ်နီၢ်တဘီလၢဘၣ်အယံၣ် အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်က့ၤဆူသဝီပူၤလၢ သး သမူတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤယုၤ အိၣ်ကမ့ၢ်လၢအယီၢ်ဘၣ်

ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၤအမါ လၢအအိၣ်ဖဲဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရှၣ် တဂၤ စံးဘၣ် KHRG ဒ်အံၤ, “ဖဲပလဲၤယုၤဆူသဝီအဂၤအခါ တၢ် ကီၢ်တၢ်ခဲအိၣ်. ပတၢ်အိၣ်လၢနုၤသဝီအဂၤအယံၣ် ပစုတၢ်ဟဲန့ၣ်တအိၣ် ဘၣ် ဘၣ်ဆၣ် တၢ်လၢပလိာ်ဘၣ်န့ၣ် ပတၢ်ပုၤအိၣ်ကိးမံၤဒီးလီၤ. အယံၣ် ပတဘၣ်သးအိၣ်လၢပုၤဂၤသဝီဘၣ် ဒီးပဟဲက့ၤလၢပကစၢ် သဝီ.” န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢစးပထုးဘၣ် ၂၇ သီ, ၂၀၂၁ နှ်န့ၣ် သဝီဖိလၢ အအိၣ် ၄၇ နှ်တဂၤ ဖဲအဝဲလဲၤကွၢ်က့ၤအဝဲဒီးညၣ်အဆၢ ကတီၢ် ယီၢ်ဘၣ်မ့ၢ်ပီၤ ဖဲယိၣ်လိာ်ကျိကၢ်န့ၣ် တၢ်လီၤလၢအဘူဒီး အသဝီကူဆူသဝီ, မးထီၣ်ကရူၢ်, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရှၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၤဖျါဖးထီၣ်အယံၣ် အအိၣ်ဘၣ်ဒိ ခံကပၤလၢာ် ဒီးဘၣ်ဒီၣ်တၢ်ကွံာ်အိၣ် လၢအထွဲတကဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. သုးဖိစုးကဝဲၤလၢအအိၣ်ဖဲလီၤကဝီၤအံၤ ဒုးသ့ၣ်ညါသဝီဖိတဖၣ်

လၢ တဘၣ်လဲၤဆူတၢ်လီၤဝဲအံၤဘၣ် ဘၣ်ဆၣ် တၢ်ဟံၣ်လီၤဟီၣ်လၢ မ့ၣ်ပီၤအလီၤလီၤတၢ်ဖဲလဲၣ်န့ၣ် တၢ်တဖုးသ့ၣ်ညါ သဝီဖိတဖုၣ်ဘၣ်န့ၣ် လီၤ. သဝီဖိတဂၤအံၤ အတၢ်ကူဆါယါဘျါအဂီၢ် ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤ စၢၤအိၣ်လၢ ကီၢ်ပယီၤဂီၤတီၢ်တဲာ်ကရၢ(Red Cross)ဒီး DCA တၢ် ကရၢကရိတဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဂၤအံၤအိၣ်ဒီးအမါ, ဒီးဖိ ၃ ဂၤ န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢသဝီဖိတဂၤအံၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဒ်အံၤအယီၤ အမါသ့ၣ် ဘၣ်ဒ်သးဘၣ်ဒ်ဒီးဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢ အတၢ်အိၣ်မူခါဆူညါအဂီၢ် ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၀၂၁ နှစ်န့ၣ် စီၤခ---အသးနံၣ်အိၣ် ၁၃ နံၣ် လၢအအိၣ်ဖဲ ပဲၤပါသဝီ, မးထီၣ်ကရူၢ်, နွဲၣ်လိ ကီၢ်ဆၣ်, မ့ၢ် ဩၣ်ကီၢ်ရှၣ်တဂၤအံၤ ယီၢ်ဘၣ်ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၤတဖျါၣ် ဖဲအလဲၤယု အိၣ်သ့ၣ်မ့ၣ်ဒီးအသကိး ဖဲပုၤပုၤ လၢဘူးဒီးအသဝီတၢ်လီၤတတီၤ အခါန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးဖိသ့ၣ်တဂၤအံၤ ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကူဆါယါဘျါ အဂီၢ် အသကိးတဖုၣ် လဲၤဆူအိၣ်ဆူ SAC သုးဒုးယၢ်တၢ်ဆါဟံၣ် ဖဲဖုၣ်ပုၣ်ဝုၢ် ဒီးဖိသ့ၣ်တဂၤအံၤအမိဒီးသဝီဖိအဂၤတဖုၣ် စ့ၢ်ကိး လဲၤပိာ်အခံလၢတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်တဂၤအံၤ ဘၣ်ဒိၣ်တဲာ် ကွံၣ်အခီလၢအထွဲတကဟ်, တၢ်ကူဆါယါဘျါကသံၣ်ကသီဒီး တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ပူၤတဖုၣ်န့ၣ် တၢ်ဆါဟံၣ်ထုးထီၣ်န့ၢ်အိၣ်ခဲလၢာ်ဘၣ် ဆၣ် ဖိသ့ၣ်အံၤ တဒီး န့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤအဂၤနီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါယနူၤအါရံၤ ၉ သီ, ၂၀၂၂ နှစ် ဟါလီၤဒီ ၂:၅၅ နှစ် ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် စီၤဟ--- လၢအသးနံၣ်အိၣ် ၅၅ နံၣ်ဖဲ မ---သဝီ, မဲာ်ကျိကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, မ့ၢ်ဩၣ်ကီၢ်ရှၣ်တဂၤအံၤ ယီၢ်ဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၤတဖျါၣ် ဖဲအလဲၤယုအိၣ် ဒီးကၣ်သ့ၣ်လၢ ပုၤပုၤတၢ်လီၤလၢအဘူးဒီးအသဝီတတီၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢဟီၣ် လၢမ့ၣ်ပီၤ ပီၤဖးထီၣ်အယီၤ စီၤဟ---အခိၣ်ခံကဟ်လၢာ်ဘၣ်ဒိၣ် ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ ဒီးဖဲန့ၣ်အဝဲကိးပသုယုတၢ်မၤစၢၤအယီၤ ဝုၤမိၤ သဝီဖိတဖုၣ်န့ၢ်ဟူအကလုာ်အယီၤ လဲၤမၤစၢၤက့ၤအိၣ်ဒီးဆူအိၣ်ဆူ ဖုၣ်ပုၣ်SAC လီၢ်မံအဖျါၣ် ၁၀၀ တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲဒီး ကူဆါယါဘျါအသးလၢ တၢ်ဆါဟံၣ်အဆၢကတီၢ် ဒီဖျါလၢအတၢ် ဘၣ်ဒိၣ်ဘၣ်ထံးနးအယီၤ အသးသမူကတၢ်ကွံၣ်ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဂၤအံၤ ယုဒီးကၣ်သ့ၣ်လၢကဆါဝဲလၢကပူၤအိၣ်ဘုသးလၢ အဟံၣ် ဖိယီဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး အါဒ်တၢ်တက့ၢ် သဝီဖိ တဖုၣ် ယုအိၣ်ယၢ်အိၣ်တၢ်ဖဲ တၢ်လီၤလၢအဘူးဒီးဒုသဝီအယီၤ တၢ်ဟံၣ်လီၤဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၤအံၤ မ့ၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်လၢသဝီဖိတဖုၣ် အဂီၢ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

တချးလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးဘၣ်န့ၣ် လီၢ်ကဝီၤ KNLA သုး တဖုၣ် ဒုးသ့ၣ်ညါဆိသဝီဖိဘၣ်လးတၢ်ဟံၣ်လီၤဟီၣ် လၢမ့ၣ်ပီၤအိၣ် အါအါဂီၢ်ဂီၢ်လၢဟီၣ်ကဝီၤပူၤအဂ့ၢ် ဒီး SAC သုးတဖုၣ်စ့ၢ်ကိး ဟ့ၣ် ပလီၢ်စ့ၢ်ကိးသဝီဖိလၢတဘၣ် ဟးထီၣ်က့ၤလီၤလၢသဝီချၢဘၣ်အဂ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၤအိၣ်အလီၢ်န့ၣ် တၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်ပနီၣ် လီၤတၢ်လီၤဆဲးတအိၣ်နီတမံၤဘၣ် ဒီးဝုၤမိသဝီဖိတဖုၣ် ဆိကမိၣ်ဝဲ လၢ ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၤလၢ စီၤဟ---ယီၢ်ဘၣ်ဝဲတ ဖျါအံၤန့ၣ် မ့ၢ် KNLA သုးအမ့ၣ်ပီၤန့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိလၢ အသံဒီဖျါဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၤတဂၤအံၤန့ၣ် ဟ်လီၤ တဲာ်ကွံၣ်ဝဲအမါဒီးအဖိမ့ၣ်ဖိလၢအသးနံၣ်အိၣ် ၁၅ နံၣ်တဂၤန့ၣ် လီၤ. ဒီဖျါလၢတၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤကီၢ်ဒီးတၢ်ယုဖဲယုမၤတညီအယီၤ ဟံၣ်ဖိယီဖိအံၤ ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဝဲတၢ် တၢ်လုာ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူ တၢ် ဂ့ၢ်ကိးဖးဒိၣ်ညါ ဘၣ်ဆၣ် အဝဲသ့ၣ်တဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ လၢတၢ်ကရၢကရိ အိၣ်နီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ပဲၤပါသဝီဖိ စီၤခ--- လၢအယီၢ်ဘၣ်ဟီၣ်လၢ မ့ၣ်ပီၤတဂၤအံၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဂၤအံၤ တၢ်လဲၤဆူအိၣ်ဆူ ဖုၣ်ပုၣ် SAC တၢ်ဆါဟံၣ် ဒီးဒီဖျါလၢတၢ်ဘၣ်ဒိၣ်ထံးဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်အယီၤ ဘၣ်ဒိၣ်တဲာ်ကွံၣ် အခိၣ်လၢအထွဲတကဟ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-သဝီဖိ)





ဖဲလါစးပထုဘၣ် ၂၀၂၁ နှစ် တုၤ လါဖုတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၂ နှစ်အဘၣ်စၢၤန့ၣ် KHRG တၢ်မၤနီၣ်မၤလါ လၢန့ၣ်သထူၣ်, န့ၣ်ပုၤယၢ်ဒီး ဘျးဒဲၣ်ကီၢ်ရၣ်တဖၣ်အပူၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဘၣ်ယး SAC ဒီး BGF သုးတဖၣ် ဟံးဆူၣ်ပျီဆူၣ်သဝီဖိ ဟံၣ်ဃီ တၢ်ဖိတၢ်လံၤဒီး တၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်လုၢ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်တဖၣ် အိၣ်ထီၣ်န့ၣ် လီၤ. ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ် သဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်ယုၢ်အိၣ်ကမ့ၢ် လၢတၢ်လီၢ်ဂၤအခါ SAC ဒီး BGF သုးတဖၣ် န့ၣ်လီၤဆူ သဝီဖိအ ဟံၣ်တဖၣ်အပူၤ ဟံးန့ၢ်ကွံၣ် သဝီဖိတၢ်ဖိအိၣ်တုၤအိၣ်ပိးလီၤ, တၢ်ကူ တၢ်ကၤ, သိလုၣ်, သိလုၣ်ယီၤ, လီမ့ၣ်အူတၢ်ပိးတၢ်လီၤ, တၢ်အိၣ်တၢ် အိၣ်ဒီးဟံၣ်ဃီဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC ဒီး BGF သုး တဖၣ်ဂုၣ်ဆူၣ်ပျီဆူၣ် သဝီဖိတၢ်ပိးတၢ်လီၤတဖၣ် အါဒုၣ်တၢ်တက့ၢ် ကဲထီၣ်သးဖဲလါ အဝဲသ့ၣ်ဟူးဂဲၤဟးဝုၤဝီၤလၢသဝီတဖျါၣ်ဝံၤ တဖျါၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဒ်အမ့ၢ်တၢ်န့ၣ် လီၤသဝီဖိဟံၣ် မၤဟါဂုၤဟါဂီၤဒီး ဂုၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဟ့ၣ်ကွံၣ်သဝီဖိတၢ်ဖိ တၢ်လံၤတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်သိးဒီးကမၤပျံၤမၤဖုးသဝီဖိ, တၢ်မၤအါထီၣ် အသုးတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ် ဒီးသုးတၢ်ပိးတၢ်လီၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်သထူၣ်ကီၢ်ရၣ်

ဖဲလါစးပထုဘၣ် ၁၄ သီ ဒီး ၂၀ သီ, ၂၀၂၁ နှစ်န့ၣ် SAC သုးဖိ ၂၄ ဂၤဟံၣ်ဖိၣ်ထီၣ်သးဒီး BGF သုး ၂၂ ဂၤ စးထီၣ် ဟူးဂဲၤဟး ထီၣ်ဖဲ လုက့ၣ်သုးကလၢၤ ဒီးလဲၤထီၣ်ဆူတၢ်မဲၣ်ညါယီၤကျါသုး ကလၢၤတၢ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲ သ့ၣ်လဲၤလၢကျဲအဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC သုးတဖၣ် ဖိၣ်အိၣ်သဝီဖိထီၣ်ဒုၣ်ဖဲ ကွဲၣ်သဝီ, ကွဲၣ်ကရူၢ်, ဘံလုကီၢ်ဆၣ်အပူၤအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါစးပထုဘၣ် ၁၈ သီ, ၂၀၂၁ နှစ်န့ၣ် SAC သုးဒီး BGF သုးတဖုအံၤ လဲၤတုၤဝဲဖဲ ထံဖးဒိၣ်ထၣ်သဝီ, ထံဖးဒိၣ်ထၣ်

ကရူၢ်, ဘံလုကီၢ်ဆၣ်ဒီး အိၣ်ဝဲဖဲထံဖးဒိၣ်ထၣ်သီခါဖျါန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါစးပထုဘၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၂၁ နှစ် န့ၣ် KNLA သုးတဖၣ်ခး SAC သုးဒီး BGF သု ဖဲသဝီဖိတဂၤအကျးဆါတၢ်အမဲၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. အလံၤ SAC ဒီး BGF သုး တဖၣ်ခးတဖျါတဖျါ နါစိၣ်ကျိၤလၢကျးကဟံ တၢ်လီၢ်ဝးဝးဝံၤ န့ၣ်လီၤလၢသဝီဖိအကျးပူၤဒီး ဟံးန့ၢ်ကွံၣ်တၢ်အိၣ် တၢ်အိၣ်, တၢ်ဖိတၢ်လံၤ, ကျိၣ်စုဒီးကျးကစၢ်လီၤတဲစိတဖျါန့ၣ်လီၤ. န့ၣ်အသိး အဝဲသ့ၣ်ဖိၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကိး သဝီဖိ အဆိၣ် ၂ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၣ် ၁၆ သီ, ၂၀၂၁ နှစ်ဟါလီၤခီ ၁း၃၀ န့ၣ် ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် BGF သုးဒု(၃)သုးဖိတဖၣ် န့ၣ်လီၤ ဆူဖျါဂီၤ သဝီ, ဖျါဂီၤကရူၢ်, ဖျါအၣ်ကီၢ်ဆၣ်ပူၤဒီး တီၢ်သ့ၣ်ဖးမၤဟါဂီၤကွံၣ်ဖျါ ဂီၤသဝီတၢ်ဆါဟံၣ်ဒီး ဟံးန့ၢ်ကွံၣ် ဆူၣ်ပျီတၢ်ပိးတၢ်လီၤဒီးကသံၣ် ကသီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်အသိး အဝဲသ့ၣ်တီၢ်ဟါဂီၤကွံၣ်တၢ်ဆါဟံၣ် တၢ်ဖိတၢ်လံၤ ပိးလီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. BGF သုးဒု(၃)တဖုအံၤန့ၣ် အိၣ် လၢ သုးရၣ် (၉၉၉) လၢအဘၣ်တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်ဖဲအီၤလၢ ပိးခွံၣ် သုးဒီးပိးမိၣ်သိၤတၢ်ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤအဖိလၢန့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်ပုၤယၢ်ကီၢ်ရၣ်

ဖဲလါဒိၣ်စဲဘၣ် ၂၀၂၁ နှစ်န့ၣ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ SAC သုးဒီး KNLA သုးတဖၣ်အဘၣ်စၢၤ ဖဲကီးန့ၢ်သဝီကပၤ, ကီးန့ၢ် ကရူၢ်, ကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်အလံၤ နီၢ်စ---ဒီးသဝီဖိအဂၤတဖၣ် ဘၣ်ဟံၣ်တုၢ်ကွံၣ်အဟံၣ်ဃီဒီးကျးတဖၣ် လဲၤယုၢ်အိၣ်ကဒုဆူၣ်သဝီ အဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဒိၣ်စဲဘၣ် ၃၀ သီ, ၂၀၂၁ နှစ်န့ၣ် SAC သုး တဖၣ် န့ၣ်လီၤလၢ ကီးန့ၢ်သဝီပူၤဒီး ဟံးအိၣ်ကွံၣ် မၣ်မၣ်ခိၣ်နီၣ်တိၣ်, ညၣ်ဒၤ, တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢ နီၢ်စ---အကျးပူၤတ ဖျါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢ နီၢ်စ---ကျးပူၤတဖၣ်ဖဲလၢၣ်ၣ် ကလီၤလၢစုပယီၤ ၅၀၀,၀၀၀ ကွးန့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ်န့ၣ်



တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ SAC ခိၣ်ချ့သုးရှၢၣ်(၂၂)သုး န့ၣ်လီၤယုယိတၢ်လၢ သဝီဖိအဟံၣ်တၢ်ဂီၤတနီၤဖဲ အိဖးဖိသဝီ, အိဖးဖးဒိၣ်ကရူၢ်, ကိးတရံးကီၢ်ဆၢၣ်, နူပုၤယၢ်ကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-လီၤကဝီၤသဝီဖိ)

လီၤဟံၣ်ဆူၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢ သဝီဖိအကျးလၢအဂၤတဖၣ်အိၣ် စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲကိးန့ၣ်သဝီဖိ နီၢ်ဆ---ဒီး အဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် လဲၤ ယုၢ်အိၣ်ကန့ၣ်တၢ်လီၤဂၤအဆၢကတီၢ် SAC သုးတဖၣ် လဲၤန့ၣ် လီၤလၢအဟံၣ်ပူၤဒီး ဟံၣ်ကွံာ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤဒ်အမ့ၢ် တၢ်ကူးတၢ်ကၤ, နီၣ်တၢၤ, ညၣ်ယု, သိအိၣ်, အံၤသၣ်, သပၤ ဒီးဘုသး(၁)ထၢၣ် န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး SAC သုးတဖၣ်န့ၣ်လီၤစ့ၢ်ကိးလၢ နီၢ်ယ ---အဟံၣ်ဒီး ဟံၣ်ကွံာ် ဘုသး(၂)ထူၣ်, တၢ်ကူတၢ်သိး, ချီၣ် ဒီးခိၣ် တခၢၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ် ဖိအိၣ်ဖိအိၣ်ဘုသးခံထၢၣ် လၢ အဟံၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. နီၣ်ယ---ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ SAC သုးတဖၣ် လဲၤ န့ၣ်လီၤဟ့ၣ် ဘုသး, မ့ၤသပၤ, ချီၣ်ဒီး ခိၣ်တခၢၣ်လၢအမံၤပုၤဟံၣ် ပူၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲသဝီဖိတဖၣ် ဘၣ်ယုၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်ခိဖျိတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အယိ ဖဲလါဖုၤတြုၤအါရံၤ ၁၉ သီ ဒီး၂၀ သီ ၂၀၂၂ နှစ်အဘၢၣ်စၢၤ အဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC ခိၣ်ချ့သုးရှၢၣ် (၂၂)လၢအအိၣ်ဖဲ ကိးတရံးစ့ၢ်

တဖုအံၤ လဲၤန့ၣ်လီၤဆူ အိဖးဖိသဝီ, အိဖးဖးဒိၣ်ကရူၢ်, ကိးတရံး ကီၢ်ဆၢၣ်အပူၤ ဒီးန့ၣ်လီၤယုယိအိၣ်ဟ့ၣ်တၢ်လၢ သဝီဖိအဟံၣ် ကအိၣ် ၄၀ တုၤ ၅၀ ပျါၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ်ဟံၣ်သဝီဖိတၢ်ကူ တၢ်ကၤ, တၢ်ဖိအိၣ်တ့ၤအိၣ်ပိးလီ, ကျိၣ်စ့ ဒီးကိးဒမၣ်ကစၢ်ကျိ အဂီၤသ့ၣ်တဖၣ် တကးဒီးဘၣ်အမဲာ်ညါ မၤသံဖိအိၣ်ကွံာ်သဝီဖိ အထိးဆိ ဒီးသဝီဖိအဟံၣ်တနီၤ ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘျးဒဝါကီၢ်ရှၢၣ်

ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၆ သီ, ၂၀၂၁ နှစ်န့ၣ် SAC သုးလၢတသ့ၣ် ညါအသုးရှၢၣ်သုးထံးဘၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤဆူ မံၣ်ကွီၣ်သဲၣ်သဝီ, ပလီၤ ဟီၣ်ကဝီၤ, လၢဂံၢ်မုၢ်လါကီၢ်ဆၢၣ်, ဘျးဒဝါကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤဒီး ဟံၣ်ကွံာ် တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢသဝီဖိတဂၤဟံၣ်ပူၤဝံၤ န့ၣ်အူထီၣ်ကွံာ်ဟံၣ်တဖျါၣ် အံၤယုၢ်ဒီးလ့ၣ်ယီၤ ၂ ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ SAC သုးတဖၣ် ဟံၣ်ဆူၣ်ကွံာ် သဝီဖိသိလ့ၣ်ယီၤ ၇ ခိၣ်, သိလ့ၣ် ၄ ခိၣ်ဒီး တၢ်ဖိတၢ် လံၤအဂၤတဖၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ သဝီဖိတဖၣ်အံၤ ဘၣ်လဲၤယုၢ်အိၣ်ကန့ၣ်ဆူ တၢ်လီၤအဂၤန့ၣ်လီၤ.



KHRG ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဖဲ လါ နီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၈ သီ, ၂၀၂၁ နှစ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ SAC သုးဖိ တဖၣ် မၤဟါဂီၤန့ၣ်အူအိၣ်သဝီဖိအဟံၣ်ဒီး သိလ့ၣ်ယီၤဖဲ မံၣ်ကွီၣ်သဲၣ်သဝီ, ပလီၤဟီၣ် ကဝီၤ, လၢဂံၢ်မုၢ်လါကီၢ်ဆၢၣ်, ဘျးဒဝါကီၢ် ရှၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-သဝီဖိ)





ဖဲ ၂၀၂၂ နံနံလါ ဖျၢတြူၤအါရံၤ ၇ သီန့ၣ် သဝီဖိတဂၤဆှၢ န့ၣ်ဝဲ ကညီၣ်ဂီၤခွဲးယၢ်ကရူၤ လၢလံာ်တဘျီဘၣ်ယးဒီး နူသဝီက မျၢၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်လဲၤခီဖျိ ဒီးတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်အါအါသီသီ သ့ၣ်တဖၣ် ဖဲပယီၤသုးဟံးန့ၣ်ဆူၣ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤတနံၣ်ဘျီဝံၤ အလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. သုးဟံးန့ၣ်ဆူၣ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ် ပှၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ် တၢ်အိၣ်သးဒ်အမ့ၢ် မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တၢ်အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ချ့မ့ၢ်ဂ့ၤ, တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့မ့ၢ်ဂ့ၤ လီၤတူၢ်လီၤကတဲၤဝဲလၢ အကပၤကပၤ ဒီးကမျၢၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီးလဲၤခီဖျိဝဲတၢ်ကီ တၢ်ခဲနးနးကျဲးကျဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကရၢကရီၤဒီး ပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါသ့ၣ် တဖၣ် ကသ့ၣ်ညါထွဲသဝီဖိလၢ အဘၣ်ယှၢ်မ့ၢ်ဟးဖျိးတဖၣ်အတၢ် လိၣ်ဘၣ်ဒီး အတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးတဖၣ်အဂီၢ် မ့ၢ်တၢ်လၢအရှ့ၣ်ခိၣ် နီၣ်မးန့ၣ်လီၤ. လၢလံာ်တဘျီအံၤအပူၤ ဘၣ်ယး ပှၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ် တၢ်မၤအါမၤသီ လၢအပူၤကွၢ်တဖၣ်ဒီး တၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ် လၢအကဲထီၣ်ဖဲး သုးဟံးန့ၣ်ဆူၣ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤဝံၤ အလီၢ်ခဲတဖၣ် ပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် အလီၢ်အိၣ်လၢကဘျီတၢ်ဂ့ၢ်ကီသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွၢ်ပၣ်ယုာ်ဝဲလၢလံာ်တ ဘျီအံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအဖီခိၣ် ဒ်ပှၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်တၢ် ကရၢကရီၤတဖၣ်အသိး ကညီၣ်ဂီၤခွဲးယၢ်အံၤ မၤနီၣ်မၤယါဒီး ဟံၤဖျါ ထီၣ်ဝဲ သုးတၢ်ဘၣ်ကံာ်ဂ့ၢ်ဒီး အတၢ်မၤဘၣ်ဒီးဝဲကမျၢၣ်သ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ် ဘၣ်သးဟ့ၣ်သဆၢၣ်ထီၣ် ပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါဒီးတၢ်ကရၢကရီ သ့ၣ်တဖၣ် ဒ်သိးကဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ဂ့ၢ်ဝီ တုၤလီၤတီၤလီၤလၢ အဆိ အချ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤလီၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်တဂၤအလံာ်နးအီၤသ့ၣ်လၢ အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဒိပတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ် ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကသ့ၣ်ထီၣ်က့ၤပတၢ် အိၣ်မူလၢ အလၢပှၤဒီးတၢ်အိၣ်မ့ၢ်ဆိးပၤ တၢ်အိၣ်ကုးအိၣ်ပှၤအဂီၢ် ပတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တအိၣ်လၢဘၣ်.

ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ တၢ်လၢပပှၤထူလံာ်ဖိလၢ ပယဲဒၤကရူၤ ပှၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ယဲကံာ်ခိၣ်ကရူၤမ့ၢ်ဂ့ၤ ပဘၣ်အိၣ်လၢတၢ်ယှၢ်မ့ၢ်ဟးဖျိး သုးလီၤသုးကျဲးဒီး ပတအိၣ်ဘၣ်လၢဟံၣ်ပှၤယီၤပှၤဘၣ်. ဖဲတၢ်ဆဲးစု မ့ၢ်ကျိၤလၢတၢ်မၤတၢ်ပတုာ်တၢ်ခးဝံၤအလီၢ်ခဲ ပစးထီၣ်ဟဲက့ၤသ့ၣ် လီၤဆီလီၤက့ၤပသးလၢ ပပှၤထူလံာ်ဖိသဝီလၢ ပမိၢ်ပာ်ဖဲဖု အိၣ်ဆိး လီၤကျဲးလၢပျၢၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢကီၢ်ပယီၤသုးပဒိၣ်တဖၣ် အတၢ် သ့ၣ်လီၤသးကွံပပှၤထူလံာ်ဖိအတၢ်အိၣ်ဆိးလီၤကျဲးအယံ အဝဲသ့ၣ် မ့ၢ်ဆဲးစုမ့ၢ်ကျိၤဘၣ်ဆၢၣ် အဝဲသ့ၣ်တဟံၣ်လုာ်ဟံၣ်ပှၤဝဲဒီး ဆှၢထီၣ် အသုးမ့ၢ်သံၣ်ဘိ, တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်လၢသိလ့ၣ်, ကသ့ၣ်ဒီးအသုး တဖၣ် ဆီလီၤအသုးမ့ၢ်သံၣ်ဘိ လၢကျဲးမ့ၢ်ခိၣ် အါအါဂီၢ်ဂီၢ်ဒီး ခးကျိးခးဝၣ်, ခးလီၤကျိးဖးဒိၣ်လီၤဝဲာ်ဘူးဒီးပသဝီန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၁၁ သီ ၂၀၂၂ ဂီၤ ၆း၄၆ မံးနံးအဆၢက တီၢ် မ့ၢ်လၢပယီၤသုးခးလီၤကျိးဒိၣ်လၢ ပသဝီအယံ ပဝဲ--- နူသဝီတဖၣ်ပစးထီၣ် ယှၢ်ထီၣ်ကွၢ်လၢ ပဟံၣ်ပယီၤလီၤ. ပာ်တုၤဆၢ ကတီၢ်မ့ၢ်မဆါတနံၣ်အံၤ ပဘၣ်ယှၢ်မ့ၢ်ဟးဖျိး ဘၣ်ကီဘၣ်ခဲဒီးဒၣ် တၢ်အဖၢမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢပပှၤထူလံာ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် သးသမူတၢ်ဘၣ် တၢ်ဘၢ တအိၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. ပဘၣ်ပျံၤ ဘၣ်ဖးပယီၤသုးလၢ ကဟဲ လုၤခးပှၤလၢကျိ, ဒီးဖဲခးလီၤကျိးဖးဒိၣ်အဆၢကတီၢ် တနီၤလီၤဝဲာ် ဘူးဒီး ပတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်အကျဲ, ဟဲခးလီၤတၢ်လၢကဘီယူၤ ဖဲမ့ၢ်နၢအဆၢကတီၢ် အယံပဘၣ်ပျံၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ် ဟဲခးလီၤပှၤဒီး ကဘီယူၤလၢတၢ်လီၢ်အဂၤတဖၣ် အါမးလံအယံ ပတဲတသ့စ့ၢ်ကီးလၢ ကဟဲခးလီၤပှၤဆဲးယံာ်လဲၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်, ပကလဲၤထီၣ်က့ၤလီၤအဂီၢ် ပတၢ်ပျံၤတၢ်ဖးအိၣ် အယံ ပသ့ၣ်ထီၣ်ပတၢ်အိၣ်မူတန့ၢ်တသ့လၢဘၣ်. ပှၤတဂၤဂ့ၤတဂ့ၤ, ပှၤတကလုာ်ဂ့ၤတကလုာ်ဂ့ၤလၢ အအိၣ်ပယီၤပဒိၣ်အလါလဲန့ၣ် ပလိၣ်ဘၣ်လၢသု သုတအိၣ်လၢ အလါလဲတဂ့ၤ. သုမ့ၢ်အိၣ် သုး ပဒိၣ်အလါလဲဒီးမ့ၢ်သုဆိၣ်တရူထီၣ်ပယီၤသုးမ့ၢ်ဒိၣ်အခဲ လၢကမၤ သံမၤဝီပှၤ မၤနးမၤဖျိၣ်ပှၤလီၤ.

ယမံၤလၢနီၢ်----, ယအိၣ်သဝီ-----, ယဲဒၤကရူၤဒီး မ့ၢ်ပှၤထူလံာ်ဖိတဂၤလီၤ. ယသးနံၣ်အိၣ် ၄၀ လီၤ. ယမၤတၢ်ဒ် ကိုသရၣ်တဂၤလီၤ. စးထီၣ်လၢယအိၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်တုၤခဲအံၤ တၢ်လၢ ယဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်အီၤမ့ၢ် ကီၢ်ပယီၤသုး အတၢ်မၤပျံၤမၤဖးတဖၣ် လီၤ. မၤပျံၤမၤဖးပှၤခီဖျိ ခးကျိးခးဝၣ်, မိယှၢ်မိဟးပှၤ, ဒိတီၢ်ခးသံ ပပှၤထူလံာ်ဖိ, န့ၣ်အူအိၣ်နူသဝီ, မၤဟးဂီၤပတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ် ကျဲ, ဒီးလီၤမ့ၢ်ပိၢ်လၢပပှၤထူလံာ်ဖိအိၣ်ဆိးလီၤကျဲးဒီး တၢ်ဖဲးအိၣ် မၤအိၣ်အလီၢ် တကးဘၣ် န့ၣ်အူဘုဖိဒီး တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်လၢ အမၤ

ထံကီၣ်တဘျီဂ့ၤတဘျီဂ့ၤလၢ အဟဲဘျီလီၤစ့ၤလၢ ကမၤ မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်လၢ ကီၢ်လၢလၢပအိၣ်လၢအပူၤခဲအံၤ ပလိၣ်ဘၣ်လၢ သု သုတဟဲဘျီလီၤစ့ၤလၢ တၢ်ကမၤမ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်အဂီၢ်တဂ့ၤ လၢသုတဟဲဘျီလီၤကျိၣ်စ့အယိၤ မ့ၢ်တၢ်ဆိၣ်တခုထီၣ်ပယီၤသုးအခံ လၢ တၢ်ဟဲန့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ် လၢကပူၤတၢ်စုကဝဲၤအပိးအလီၤလၢ ကဆိၣ်သနံးပုၤအဂီၢ်လီၤ.

ထံကီၢ်လၢအဆါန့ၢ် ပယီၤသုးကျိၣ်ချံကျိၣ်သ့ၣ်, ကဘီယူၤဒုး သုးတဖၣ် သုကဟံပတုၣ်ကွၢ်သုတဆါန့ၢ်ပယီၤသုးပဒိၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်စုကဝဲၤပိးလိတဖၣ်လီၤ. သုမ့ၢ်တဟံပတုၣ်ကွၢ် မ့ၢ်သုဆိၣ်တခု တၢ်အၢတၢ်သီအခံလၢကမၤသးအုးသပိၤပုၤန့ၢ်လီၤ.

ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ လၢပုၤထူလံၤဖိတဖၣ် မူကသုလဲၤကသု အဂီၢ်ဒီး တၢ်လၢဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဝဲတဖၣ် မ့ၢ်ဝဲ တၢ်အိၣ်မိၢ်ပုၤ, တၢ်

အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးလီၢ်ကျဲ, သးသမူတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ကရၢကရိလၢ အသးအိၣ် ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤပုၤတဖၣ် ပစံးဘျုးသုလၢ သုအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိသုၣ်ဒိသးစ့ၢ် ကီးန့ၢ်လီၤ. ပလိၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးလၢ သုကဆိၣ်စၢၤ ပုၤဒ်သိးပယီၤသုး တဖၣ် တၢ်ထီၣ်ဒုးလၢ ပပုၤထူလံၤဖိအဟီၣ်ကဝီၤတဖၣ် ကပတုၣ် ကွၢ်လၢအဆိအချ့န့ၢ်လီၤ. ထဲသုဆိၣ်ထွဲ မၤစၢၤပုၤလၢတၢ်လိၣ်, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိန့ၢ် တမ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်ပုၤဒီးတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်လၢပဂီၢ်ဘၣ်. တၢ်ဒုးတၢ်ယၤမ့ၢ်တပတုၣ်ကွၢ်ဒီး သုကဘၣ်ဆိၣ်ထွဲပုၤထီၣ်တိဒီး ပသုၣ်ထီၣ်ပတၢ်အိၣ်မူတန့ၢ်တသ့ နီတဘျီဘၣ်. ဒ်သုယုကျဲလၢဆိၣ် ထွဲမၤစၢၤပုၤ ကန့ၢ်ကသုကျဲအိၣ်အသိး သုကဂုၢ်ကျဲးစးယုစ့ၢ်ကီး ကျဲလၢ တၢ်ကဘျီရဲတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤလၢ ပပုၤထူလံၤဖိ ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဘၣ်ဝဲ တဖၣ်န့ၢ်တက့ၢ်. တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီး ပပုၤထူလံၤဖိန့ၢ်တလိၣ် စ့ၢ်ကီးလၢသုကဘၣ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤပုၤဒ်သိးပမူကသုအဂီၢ်ဘၣ်.



Open Letter to the Biden Administration from 637 Myanmar & International Civil Society Organizations and over 220,000 people of Myanmar

Open Letter to the Biden Administration from 637 Myanmar & International Civil Society Organizations and over 220,000 people of Myanmar

The Honourable Joseph R. Biden, Jr.
The White House
1600 Pennsylvania Avenue NW
Washington, DC 20500

May 4th, 2022

637 Myanmar & International Civil Society Organizations and over 220,000 people call on the US to sanction Myanmar's oil and gas revenues and stop the bankrolling of the genocidal military junta

On May 12-13, President Biden and ASEAN leaders will meet in Washington, DC and discuss the ongoing human rights and humanitarian crisis in Myanmar. One year after the Myanmar military agreed to ASEAN's Five Point Consensus, it has continued waging violence against the people of Myanmar, brutal crackdown on the people's movement in defence of democracy and has consistently blocked humanitarian assistance that is urgently needed by millions of people across the country while attacking humanitarian and medical workers. ASEAN itself has made no progress on implementing its Five Point Consensus, which, though well-intentioned when first made, has degraded into mere talking points with no underlying substance or legitimacy.

The Biden Administration must move forward without relying on ASEAN to take the lead. Stopping the humanitarian crisis requires ensuring that the military does not have the resources necessary to perpetuate or scale up its attacks on the people of Myanmar.

As a priority next step, we call on the Biden Administration to listen to the voices of over 220,000 people and sanction the Myanmar Oil and Gas Enterprise (MOGE). Since taking control of MOGE in February 2021, the military has seized an estimated USD 1.5 billion in gas revenues. The military's continued access to these revenues enables its brutality and disincentivizes it from ending the coup.

The Myanmar people have called for sanctions on MOGE since the beginning of the coup. The United States has clearly stated that it aims to cut off the military's access to revenue streams in the President's Executive Order 14014, in announcements of sanctions on the military's State Administrative Council and various state-owned enterprises, and in the Treasury Department's January 2022 Business Advisory, among others. Sanctioning MOGE would be consistent with U.S. policy.

ဖဲသုးဟံးန့ၢ်တၢ်စိတၢ်ကမိၤဝံၤအလီၢ်ခံ တၢ်ထီၣ်ဒုးဆူၣ် ဆူၣ်ကိၤကိၤလၢ ပယီၤသုးကီၣ်ကးကရၢမၤဝဲတခါအံၤ မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ခး လီၤတၢ်ဒီးကဘီယူၤန့ၢ်လီၤ. ပယီၤသုးမၤဝဲတၢ်ထီၣ်ဒုးလၢ ကဘီယူၤန့ၢ် ဒီဖျိထံဂ့ၢ်ကီၣ်ဂၤ အတၢ်ဆိၣ်သနံးလၢ မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်အဂီၢ် စၢ်အယိၤန့ၢ်လီၤ. ဒ်သိးပယီၤသုးကီၣ်ကးကရၢ ကမၤဝဲ အသုးတၢ် ဟူးတၢ်ဂဲၤအဂီၢ် ထံဂ့ၢ်ကီၣ်ဂၤအတၢ်ဘျီန့ၢ်လီၤကျိၣ်စ့, မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤ ကွၢ် အတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤအံၤ မ့ၢ်ဝဲ ပယီၤသုးကီၣ်ကးကရၢ အတၢ်ဟဲ န့ၢ်အကျဲမိၢ်ပုၤတဘျီန့ၢ်လီၤ. လၢအတၢ်ဟဲ န့ၢ်အိၣ်ဒ်အံၤအယိ အတၢ်သုတၢ်စွဲလၢ အသုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအဂီၢ် မ့ၢ်တၢ်ဂံၢ်ဘၢတခါလၢ အဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲလၢပယီၤသုး ခးလီၤတၢ်ဒီးတၢ်လီၤမ့ၢ်ပိၢ်ဒီးကဘီယူၤ အခါ ကမျၢၢ်ဘၣ်သံအါဒ်အါဂၤတကးဒီးဘၣ် ကမျၢၢ်လၢ အကထိ ကလးတဖၣ် ဘၣ်ဟံးတၢ်ကွၢ်ဟံးပိၢ်လီၢ်ကျဲဒီး ဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ပးဖျိး ကွၢ်ဝဲန့ၢ်လီၤ. ဖဲလၢတၢ်ထီၣ်ဒုး ခးလီၤတၢ်လၢကဘီယူၤအဆၢ ကတီၣ် တၢ်သုၣ်ထီၣ်ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဘျီတၢ်ဘၢလီၢ်, ကွီတဖၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒးတဖၣ် ဒီးသဝီဖိဟံးပိၢ်လီၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ် ဘၣ် ဟးဂူၤဟးဂီၤဝဲအါမးန့ၢ်လီၤ.

ကမျၢၢ်လၢအအိၣ်လၢ ကညီကီၢ်ဝဲၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်အိၣ် မူဝဲလၢ နီၢ်ခိၣ်ခိၣ်သးခံကဟံလၢၢ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ, တၢ်ပျံတၢ်ဖုး

အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤယုၢ်မ့ၢ်ဟးဖျါးလၢ အဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ယံၣ်တ့ၢ်လံၤသ့ၣ် တဖၣ် ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဝဲ နီး တၢ်ကီၢ်တဲါခဲတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်အါမးတ့ၢ်လံၤ အါန့ၣ်အန့ၢ် တၢ်ထီၣ်ဒုးခး လီၤတၢ်ဒီး ကဘီယူၤန့ၣ် မ့ၢ် အတၢ်ဘၣ် ပျံၤ အဒိၣ်ကတၢ်တခါန့ၣ်လီၤ.

စးထီၣ်လၢ သုးဟံးန့ၢ်ဆူၣ်တၢ်စီတၢ်ကမီၤဝံၤအလီၢ်ခံ ကမျၢၢ်လၢအဘၣ်ဟံၣ်တ့ၢ်ကွၢ် အဟံၣ်ယီၤလီၢ်ကျဲ နီးဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ဟး ဖျါးအိၣ်ဝဲ သၢကလီၢ်ဘျဲၣ်လံၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤလၢအဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ဟးဖျါးသ့ၣ် တဖၣ် အါတက့ၢ်မ့ၢ်ဝဲ ကလုာ်န့ၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် လၢအအိၣ်လၢကီၢ် ဝဲၣ်အဂၤဒီး မ့ၢ်လၢကညီကီၢ်ဝဲၣ်တခါ ပှၤဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ် ဟးဖျါးသ့ၣ် တဖၣ် အိၣ်ဝဲလၢ ယိးကလးဘျဲၣ်ယုၢ်ယုၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးတၢ်သုတထီၣ်ဒုးတၢ်ဒီးကဘီယူၤလၢၣ် တဂ့ၤအဂီၢ် ကျဲအိၣ်ဝဲတဘီလၢအမ့ၢ် ထံဂ့ၤကီၢ်ဂၤတဖၣ် ကတြီၤကးတံၢ်ယံၣ်ဝဲ ပယီၤသုးအမ့ၢ်ကျိၣ်ဝဲၤကွၢ် အတၢ်လဲၤတရံးအသးအံၤ မ့ၢ်တၢ်အရ နီၣ်ကတၢ်တခါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအဖိခိၣ် ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယံၣ် ကရၢၤယုၢ်ဒီး ကညီကရၢၤလၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤဒီးထံဂ့ၤကီၢ်ဂၤသ့ၣ် တဖၣ် ဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်သးဒီး ဆုၤထီၣ်ဝဲလံာ်တဘျီဆူၣ်အမဲရကၤကီၢ်ခိၣ် ဒီးဖြၣ်စ့ၣ်ကီၢ်ခိၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဆုၤထီၣ်အီၤဝဲ ၂၀၂၂ နှ် လၢယန့ၤအါရံၤ ၁၃ သီ ဒီး မ့ၢ်ဝဲလံာ်တၢ်ယုၢ်ထီၣ်လၢ အကတြီၤ ယံာ်ဝဲ ပယီၤသုးကီၢ်ကးကရၢၤတဖၣ်အံၤ အမ့ၢ်ကျိၣ်ဝဲၤကွၢ်တၢ်လဲၤတရံးသး အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢလံာ်တဘျီအံၤအပူၤ ဟံၣ်ဖျါးထီၣ်ဝဲ သုးဟံးန့ၢ်တၢ်စီ တၢ်ကမီၤအံၤ ယံာ်တ့ၢ်ဝဲတန့ၣ်လံာ်ဘၣ်ဆၢၣ် အမဲရကၤဒီးဖြၣ်စ့ၣ်အခီ ပန့ၣ်လၢ အမၤသကိးတၢ်ဒီး ပယီၤသုးတဖၣ် မၤသကိးတၢ်ဒီးအယီ မ့ၢ်ဝဲတၢ်သးအုးတခါ ဒီးလၢထံကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် အခီပန့ၣ်တဖၣ်မၤဝဲ မ့ၢ်ကျိၣ်ဝဲၤကွၢ်ဒ်လၢညါအသိးအယီ ပယီၤသုးကီၢ်ကးကရၢၤ ဒီးန့ၢ် ဘၣ်ဝဲ စ့ဒီးလၢ အကကွၢ် လၢအကယၤသ့ၣ်တဖၣ်ထီၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ.

ပယီၤသုးအံၤ သုဝဲစ့သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိး ကပူၤဝဲ သုးတၢ်ပိးတၢ် လီၤ, ကဘီယူၤသိးဒီး ထီၣ်ဒုးတၢ်လၢ ထံကီၢ်ဒိတဘျီအပူၤဒီး မၤအၢ မၤနးဒီး မၤသံမၤဝီဝဲကမျၢၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအယီ ကျိၣ်စ့လၢအန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဘၣ်ဘျူး လၢထံဂ့ၢ်ကီၢ်ဂၤမၤသကိးတၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်ဒ်သိးဒီး တၢ် ဆိၣ်ထွဲပယီၤသုးလၢ ကမၤဘၣ်ဒိဝဲပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအခွဲးအယံာ်ဒီး မၤကမၢ်ဝဲတၢ်ဒုးတၢ်ယံာ်ကွီၢ်မ့ၢ် သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယံာ်ကရၢၤ တူၢ်လီၢ်ဆိၣ်ထွဲစ့ၢ်ကိး အမဲရကၤဒီး ယူရပၤကီၢ်စၢဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်တြီၤယံာ်ဝဲ ပယီၤသုးခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် အမ့ၢ်ကျိၣ်ဝဲၤကွၢ်တၢ်လဲၤတရံးန့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ယီ ကျိၣ်ကျဲအ သီလၢ တၢ်ကဟံးန့ၢ်ဂ့ၢ်ဝီ ဒ်အမ့ၢ် တၢ်မၤဝဲၣ်ကွၢ်သုးအကျိၣ်စ့အတၢ် ဟဲန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်အရ နီၣ်တခါန့ၣ် တၢ်ကွဲးဟံ ဖျါထီၣ်အီၤလၢလံာ်အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၢၣ်တၢ်လီၤတူၢ်လီၤကံာ်လၢ တၢ်ကပတုာ်ကွၢ်စ့န့ၣ်လီၤ အကျဲမိၢ်ပှၤလၢ ပယီၤသုးအအိၣ်တခါအံၤ မ့ၢ်တၢ်သးလီၤဘျဲးဒိၣ်ဒိၣ် မ့ၢ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒိပနံာ်လၢအမဲရကၤဒီးဖြၣ်စ့ၣ်ထံကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ် ဆိၣ်ထွဲကျိၣ်စ့, မၤသကိးဒီးတၢ်ဒီးပယီၤသုးအံၤဒီး တၢ်မၤပယုၤပှၤ ဂ့ၢ်ဝီခွဲးယံာ်လၢကီၢ်ပယီၤအပူၤ ဒိဖျိပယီၤသုးမၤဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ပၣ်ယုၢ်ပၣ်ဂီၢ် အိၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မန့ၣ်အယီ လဲၣ်န့ၢ် ကျိၣ်စ့သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ပယီၤသုးဒီးန့ၢ်အီၤလၢ ဒိပနံာ်တဖၣ် အံၤအအိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဖးဒိၣ်တခါလၢ ပယီၤသုးကီၢ် ကးကရၢၤတဖၣ်အံၤ ကပူၤဝဲ သုးတၢ်ပိးတၢ်လီၤအဂီၢ်အယီန့ၣ်လီၤ.

အမဲရကးဒီး ဖြၣ်စ့ၣ်ထံကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် တြီၤယံာ်ဝဲပနံာ် တၢ်ကတၢ်စုကဝဲၤဒီး ပယီၤသုးကီၢ်ကးအလီၤအိၣ် ဘၣ်ဆၢၣ် တကတီၢ်ယီ ထံကီၢ်အဂၤဒ်အမ့ၢ် ရၢၤရှၢ, တရူး, အ့ဒ်ယံာ်ထံကီၢ် တဖၣ် ဟ့ၣ်ဒီးကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲ မၤစၢၤဆူပယီၤသုးအအိၣ်လၢ ကပူၤတၢ်စုကဝဲၤအဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢအခီပညိတအိၣ်ဘၣ်တခါ အဂီၢ်န့ၣ် ကညီကလုာ်န့ၣ်ကရၢၤတဖၣ် ဟံၣ်ဖျါးထီၣ်ဝဲလၢလံာ်ပူၤန့ၣ် လီၤ.

ကရၢၤသဘျုးသ့ၣ်တဖၣ် ဟံၣ်ဖျါးထီၣ်တ့ၢ်လံာ် တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ် သ့ၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်ကပတုာ်ကွၢ် ကျိၣ်စ့လၢဟဲန့ၣ်လီၤ ဒိဖျိတၢ်ပူၤဆါ ဝဲ ကံာ်သဝံ (ကဲၣ်စံသဝံ)န့ၣ်လီၤ. တၢ်တၢ်တၢ်အိၣ်အါမံၤဘၣ်ဆၢၣ် တၢ်ကပတုာ်ကျိၣ်စ့တၢ်န့ၣ်လီၤ ဒိဖျိတၢ်ဆါတၢ်ပူၤကံာ်သဝံဒီး တၢ်ကး တံာ်ကျဲဒီးတၢ်ကဟံးထီၣ်ဂ့ၢ်ဝီအဂီၢ် အမဲရကး ဒီးဖြၣ်စ့ၣ်ထံကီၢ်သ့ၣ် တဖၣ် ကဘၣ်ယုၢ်ဝဲကျဲန့ၣ်လီၤ.

ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ် ပမ့ၢ်ထီၣ်ဒါကဘီယူၤတၢ်ခးလီၤ, တၢ်မၤသံဒီး ဖုဒိဂီၢ်ဒီး တၢ်မၤပယုၤပှၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယံာ်ဒ်အံၤသ့ၣ်တဖၣ်လံ ဘၣ်ဆၢၣ် အမဲရကးဒီးဖြၣ်စ့ၣ်အခီပန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်မၤသကိးဒီးတၢ်ဒီး ပယီၤသုးကီၢ်ကးကရၢၤ မ့ၢ်ကျိၣ်ဝဲၤကွၢ် ဒ်သိးကမၤန့ၣ်ကျိၣ်စ့ အဂီၢ်န့ၣ် တၢ်ကဲဘျူးတအိၣ်နီတမံၤဘၣ်. အမဲရကးဒီးဖြၣ်စ့ၣ်ထံ ကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် လီၤတူၢ်လီၤကံာ်ဝဲလၢ ကစံၣ်ညီၣ် ပယီၤသုးကီၢ်ကး ကရၢၤလၢ အမၤကမၢ်ဝဲတၢ်ဒုးတၢ်ယံာ်အကွီၢ်မ့ၢ် ဒီးတၢ်မၤကမၢ် ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအခွဲးအယံာ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ဆၢၣ်တၢ် လီၤတၢ်တအိၣ်အယီ တၢ်မၤဒီးအံၤ လီၤကံာ်ဒ် တၢ်ဟ့ၣ်ဂံာ်ဝဲကျဲတဘီလၢ ပယီၤသုးကီၢ်ကးကရၢၤအံၤ ကမၤအါထီၣ်ဝဲတၢ်မၤပယုၤပှၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယံာ်ဒီး ကပူၤဖျူးလၢတၢ်စံၣ် ညီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီ လၢလံာ်အကတၢ်န့ၣ် ကညီ ကရၢၤကရၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်အါထီၣ်ဝဲတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဆူ အမဲရ ကးဒီး ဖြၣ်စ့ၢ်ကီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ် ဒ်လံာ်အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

ပတုာ်ကွၢ်ကျိၣ်စ့ တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဆူ ပယီၤသုးကီၢ်ကး ကရၢၤလၢ အမၤအၢမၤနးကမျၢၢ်ဒီး မၤဘၣ်ဒိပှၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယံာ်အံၤန့ၣ် တက့ၢ်. ပတုာ်ကွၢ်မ့ၢ်ကျိၣ်ဝဲၤကွၢ်တၢ်လဲၤတရံးအသးလၢ အအိးထီၣ် ကျဲလၢ တၢ်ပူၤကဘီယူၤသိးအဂီၢ်တဘျီယီ.



SAC ubD l okwlc;v Dusuk Do;vU ' lvs; , : u D&bwz0

၆ပစံးတၢ်အသိး BGF နိး SAC သုးတဖၣ် န့ၣ်လီၤယုပုၤမၤ CDM နိး PDF သုးဖဲလုက့ၣ်ကိၣ်တၢ်လီၤဝံၤအလီၤယု စုကတဲၤ တၢ်သဘံၣ်သဘုၣ်, SAC တၢ်ခးလိာ်တၢ်နိးကျိးဖးဒိၣ် နိးကဘီယုၤ တဖၣ်ကထီၣ်အသးဖဲ လါဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၂၀၂၁ နံၣ်အပူၤတဘျီယီၤန့ၣ် လီၤ. လုက့ၣ်ကိၣ်ဝံၤသိအံၤ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်ဒီးအမ့ၢ် မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ် နိး တၢ်ယုတၢ်ဖိးအတၢ်ပနီၣ်လၢၣ်ထုၣ်ဒီး မ့ၢ်တၢ်တူၢ်လိာ်ပုၤဘၣ်ကီၢ် ဘၣ်ခဲဒီး ပုၤယုၤမ့ၢ်အတၢ်အိၣ်ကဒုအလီၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်လီၤ အံၤန့ၣ် တၢ်ဒုးကထီၣ်အယီၤပုၤဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲဒီး ပုၤယုၤမ့ၢ်ဟးဖျိလၢ အလဲၤအိၣ်ကဒုဖဲ လုက့ၣ်ကိၣ်တၢ်လီၤသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ယုၤထီၣ်ကွံာ် ဆူတၢ်လီၤအဂၤ လၢအသးသမူကပူၤဖျိးအဂီၢ်လီၤ.

ဖဲလါဒံၣ်စဲဘၢၣ်ထီၣ်သီန့ၣ် SAC သုးတဖၣ်န့ၣ်လီၤဟံးန့ၣ် တၢ်လီၤ ယုၤဒီးကဘီယုၤတၢ်ထီၣ်ဒုးသ့ၣ်တဖၣ် ဖဲ KNU တၢ်ပၤဟီၣ် ကဝီၤ နုပျၢ်ယၤကီၢ်ရှၢၣ်အိၣ်အယီၤ လီၤကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် အိၣ် လၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ကီၢ်ဂီၤ ဒီးတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤန့ၣ်လီၤ. စုကတဲၤတၢ်သ ဘံၣ်သဘုၣ်တဖၣ်အံၤ ထဲတၢ်ဒုးတကးဒီးဘၣ်အမဲာ်ညါ SAC သုး တဖၣ်အတၢ်သးကညီၤတအိၣ်ဒီး သူဝဲကဘီယုၤသုးခးလီၤကျိးဖးဒိၣ် အယီၤ လၢအသိးအတီၢ်ပူၤ လီၤကဝီၤသဝီဖိလၢအကလးတဖၣ် ဘၣ် ယုၤအိၣ်ကမ့ၢ်ဆူတၢ်လီၤအဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဘၣ်ယုၤမ့ၢ်ဟးဖျိးလၢ အကလးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ကလဲၤယုၤအိၣ်ကဒုဆူ ကီၢ်ကွီၣ်တဲာ် တစီၢ် တလီၤအဂီၢ် တၢ်တြီၤမၤတံာ်တံာ်အိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ကွီၣ်တဲာ်ခိၣ် န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဆုၤဆူၣ်ပုၤဘၣ်ယုၤမ့ၢ်ဟးဖျိးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဆူကီၢ် ပယီၤပူၤအယီၤ အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်တုထီၣ်ဒဲဖိ တစီၢ်တလီၤ ဖဲသုၣ်ကျိၤကၢၢ် ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၂၃ သီ ၂၀၂၁ နံၣ်မုၢ်နၢၤဒီ ၁၀:၃၀ န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ် SAC သုးတဖၣ် ဟဲခးလီၤကျိးဖးဒိၣ်နိးကဘီယုၤ ဖဲလုကပီၤထံလီၤဆူ တၢ်လီၤလၢအအိၣ်ဖဲလုက့ၣ်ကိၣ်တၢ်လီၤ, နုပျၢ်ယၤကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တကးဒီးဘၣ်အမဲာ်ညါ SAC သုး ကလၢလၢအအိၣ်ဖဲ မ့ၢ်တၢ်လုၤမ့ၢ်သုးကလၢလၢသ့ၣ်တဖၣ်ခးလီၤတြီၤ ကျိးဖးဒိၣ်ကအိၣ် ၅၀ ဖျၢၣ်ယၣ်ယၣ်ဆူ ကိးနွံၣ်သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး SAC သုးရှၢၣ်နီၣ်ဂံၢ် ၉၇ လၢအအိၣ်ဖဲကိးတရံးဝုၢ် သုးကလၢလၢအပူၤတဖၣ် ခးလီၤတြီၤစ့ၢ်ကိးကျိးဖးဒိၣ်ဆူ ကိးနွံၣ်သဝီ ပူၤ ကအိၣ် ၄၀ ဖျၢၣ်ယၣ်ယၣ်အယီၤ သဝီဖိအဟံၣ်တနီၤ ဘၣ်ဒိးဟး ဂီၤကွံာ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၂၄ သီ ၂၀၂၁ နံၣ်ဟါလီၤဒီ ၃:၃၀ မံးနံး အဆၢကတီၢ် SAC ကဘီယုၤသုးဟဲကွံာ်လီၤကိးကျိးဖးဒိၣ် ၂ ဖျၢၣ် ဖဲနုပျၢ်ယၤလုက့ၣ်ကိၣ်တၢ်လီၤအံၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျိလၢကဘီယုၤသုး

ကွံာ်လီၤကျိးဖးဒိၣ်အယီၤ ကိးနွံၣ်သဝီဖိလၢအကယၤတဖၣ် ဘၣ်ယုၤ ထီၣ်ကွံာ်လၢသဝီပူၤဒီး လဲၤယုၤအိၣ်ကဒုဆူတၢ်လီၤအဂၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၂၅ သီ ၂၀၂၁ နံၣ်ဟါလီၤဒီ ၁:၀၀ န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC သုးတဖၣ်ဟဲခးလီၤကျိးဖးဒိၣ်နိးကဘီယုၤ ၂ ဘၣ် ဖဲလုက့ၣ်ကိၣ်ဒီး ထံမဲးဝါခံသဝီအဘၢၣ်စၢၤတၢ်လီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကထီၣ်သးအနံၤန့ၣ် SAC သုးတဖၣ်ဟဲထီၣ်ဒီးကဘီယုၤ ၄ ဘၣ် ဒီးအဝဲသ့ၣ်ခးလီၤတၢ်ဆူၣ်သဝီပူၤ ၂ ဘၣ် ဒီးအဂၤခံဘုၣ်န့ၣ် ဆုၣ်ကွံာ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၂၆ သီ ၂၀၂၁ နံၣ်ဟါလီၤဒီ ၆ န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC သုးကဘီယုၤ ၂ ဘၣ်ဟဲခးလီၤစ့ၢ်ကိးကျိးဖး ဒိၣ်ဖဲ KNU ဘုၣ်ဖိၣ်မၤညၣ်ဝဲၤကျိၤတၢ်လီၤ ကိးတရံးကီၢ်ဆၣ် နုပျၢ်ယၤကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကထီၣ်သးအနံၤန့ၣ် SAC သုးတဖၣ်ဟဲထီၣ်ဒီးကဘီယုၤ ၄ ဘၣ် ဒီးအဝဲသ့ၣ်ခးလီၤတၢ်ဆူ သဝီပူၤ ၂ ဘၣ် ဒီး အဂၤ ၂ ဘၣ်န့ၣ်ဆုၣ်ကွံာ်တၢ်လီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ကထီၣ်သးတဘျီအံၤန့ၣ် ဟံၣ်ယီတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒီး တၢ်သံတၢ်ပုၤတအိၣ်နီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၂၇ သီ ၂၀၂၁ နံၣ်အနံၤန့ၣ် SAC ကဘီ ယုၤသုးဟဲခးလီၤကျိးဖးဒိၣ်ဖဲ လုက့ၣ်ကိၣ်ဒီး ထံမဲးဝါခံအဘၢၣ်စၢၤ တၢ်လီၤကိးန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၂၈ သီ ၂၀၂၁ နံၣ်ဟါလီၤဒီ ၁:၀၀ န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ် စ့ၢ်ကိးန့ၣ် SAC ကဘီယုၤသုး ၂ ဘၣ် ဟဲခးလီၤကျိးဖးဒိၣ်ဖဲ ကိးနွံၣ်သဝီတၢ်လီၤလၢအဘူးဒီး အုၤရှၢၣ်ကျဲ မုၢ်ဖးဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကထီၣ်သးတဘျီအံၤန့ၣ် ဟံၣ်ယီတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ် ထံးဒီး တၢ်သံတၢ်ပုၤတအိၣ်နီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါယနူၤအါရံၤ ၁၀ သီ ၂၀၂၂ နံၣ် ကဘၣ်ဖဲဟါလီၤဒီ ၂:၃၀ မံးနံးအဆၢကတီၢ် SAC ကဘီယုၤသုးဟဲခးလီၤကျိးဖးဒိၣ်ဖဲ မဲာ်ကသိၤသဝီ ဝဲတြီၤကရၢၢ် ဒီးသဝီသီ, စူးကလံကရၢၢ်နုပျၢ်ယၤ ကိၣ်ရှၢၣ်အပူၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

မၤကဒီးဖဲလါယနူၤအါရံၤ ၁၄ သီ ၂၀၂၂ နံၣ်မုၢ်နၢၤဒီ ၁၂:၂၅ မံးနံးအဆၢကတီၢ် SAC ကဘီယုၤ ၂ ဘၣ်ဟဲခးလီၤကျိးဖးဒိၣ် ဖဲ ဖလူသဝီ (DKBA ဘိၤစၣ်လိသုးကလၢလၢ) ဖလူကရၢၢ်, ကိးတရံး ကိၣ်ဆၣ်, နုပျၢ်ယၤကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဖျၢၣ်တြီၤအါရံၤ ၁၅ သီ ၂၀၂၂ နံၣ် ဟါလီၤဒီ ၃:၂၄ မံးနံးအဆၢကတီၢ် SAC ကဘီယုၤသုး ၂ ဘၣ် ဟဲခးလီၤတၢ်ဖဲဖလူဒီး မ့ၢ်လဲၣ်ပၤသဝီ, လုက့ၣ်ကိၣ်ဟီၣ်ကဝီၤဖဲနုပျၢ်ယၤကီၢ်ရှၢၣ်ပူၤအယီၤ သဝီဖိဘၣ်ဒိဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်အိၣ်ဝဲ ၁ ဂၤဒီး သဝီဖိတအဂၤအံၤ ဘၣ်

လဲၤဒီးကူဆါယါဘျီအသးလၢ ကီၢ်ကွီၣ်တၢ်တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ SAC ကဘီယူၤသုးဒီးလီၤကျိဖးဒိၣ်အယီၤ ခရံၣ်ဖိတၢ်ဘါယူၤ သရိၣ်တဖျါဒီး သဝီဖိဟံၣ်ယီၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဟးဂီၤကွံာ်အိၣ်ဝဲ စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိလၢပုၤပုၤယၢ်ကီၢ်ရှၢၣ်တဖျါ ဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ဟးဖျါးဆူတၢ် လီၢ်ဂၤ အိၣ်လံၤလၢအလါတဖျါအလါလံၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ် ဟးဖျါး သ့ၣ်တဖျါအံၤ တနီၤအဟံၣ်ဖိဖိလၢအအိၣ်ဝဲသ့ၣ်တဖျါ သံသဒၣ်ကွံာ်အဝဲသ့ၣ်, တနီၤဟံၣ်ယီၤလၢအဝဲသ့ၣ် ဟ်ဖျါသ့ၣ်ထီၣ် ဟ်တဖျါ ဟးဂီၤကွံာ်တနီၤ ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိလၢအဝဲသ့ၣ် ဘၣ်ဟ်တဖျါ ဘၣ်သံဒီး အဝဲသ့ၣ်တဖျါ ဘၣ်ဟ်တဖျါကွံာ်တၢ်ဖိးအိၣ်မၤအိၣ်လီၣ် ကျဲတဖျါန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢသဝီဖိတဖျါ ဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ဟးဖျါးအယီၤ မ့ၢ်တၢ်မၤဘၣ်ဒိအဝဲသ့ၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါ လၢ ထံၣ်ဂီၢ်ကီၢ်သးတၢ်အိၣ်သး တဂၢၢ်တကျါဘၣ်အယီၤ သဝီဖိ အတၢ်အိၣ်မူခါဆူဘါအဂီၢ် တၢ်လီၤတၢ်လီၤမံၤလၢအဝဲသ့ၣ်ဂီၢ်တအိၣ် နီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

SAC ကဘီယူၤသုးတၢ်ဒီးလီၤကျိ ကဲထီၣ်သးလၢမ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ် အပူၤတဖျါ

SAC သုးဟံး, န့ၢ်ဆူၣ်ထံၣ်ကီၢ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤဝံၤ ၅ လါ အတီၢ်ပူၤန့ၣ် SAC သုးတၢ်ထီၣ်ဒုးဒီး သုးကဘီယူၤ လၢမ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ် ရှၢၣ်အပူၤသ့ၣ်တဖျါအံၤန့ၣ်မ့ၢ် SAC သုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂၤအအါကတၢ် တဖျါလၢ မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီလၢ မ့ၢ်တြီၢ် ကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤတနီၤ တၢ်ဒုးဒီးတၢ်ဒီးလီၤကျိဖးဒိၣ်ကဲထီၣ်သး ကိး မ့ၢ်နံၤဒီးယၢ်ယၢ်အယီၤ သဝီဖိတဖျါ ကွံာ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဒီး တၢ်ယုၢ်မ့ၢ် ဟးဖျါးတပယုၢ်ယီၤန့ၣ်လီၤ. SAC ကဘီယူၤသုးတၢ်ထီၣ်ဒုးလၢ မ့ၢ် တြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤတအိၣ်လၢဘၣ် အိၣ်ဝဲလၢ ၆ လါဘျီဘၣ်ဆၢၣ် ဖဲ ၂၀၂၂ နှစ်ထီၣ်သီအဆၢကတီၢ် SAC ကဘီယူၤသုးတၢ်ထီၣ်ဒုး ဟဲအိၣ်ထီၣ်ကဒါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဖျါတြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ် ၄ သီ ၂၀၂၂ နှစ်ဂီၤဒီ ၁:၀၀ နှစ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ် SAC ကဘီယူၤသုးတၢ်ထီၣ်ဒုးဒီးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဆူ သဝီ ၂ ဖျါအပူၤ လၢအမ့ၢ် မဲာ်ကီၢ်လီၢ်သဝီ ဒီးလၢထုၣ်ဖိသဝီ, မဲာ်



ဖဲလါဖျါတြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ် ၄ သီ ၂၀၂၂ နှစ်ဂီၤ ဒီး ၀၁ အဆၢကတီၢ် SAC သုးကဘီယူၤဘၣ်ဒုးဒီးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဝဲ ဝဲာ်ဒုးဒီး, လၢထုၣ်ဖိဒီး ထံၣ်သံအုၣ်တၢ်လီၢ်တဖျါ, မဲာ်သ့ၣ်ကရၢၢ်အပူၤအယီၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒီးဟးဂီၤကွံာ်ဝဲအဂီၤန့ၣ်လီၤ.(တၢ်ဂီၤ- KHRG)

သ့ၣ်ကရၢၢ်, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၢၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ ကဘီယူၤသုးဒီးလီၤတၢ်အယီၤ ကျိဖးဒိၣ်လၢအလီၤတၢ်လၢ လၢ ထုၣ်ဖိသဝီတဖျါ လီၤဘၣ်ဖဲ တၢ်ဆါဟံၣ်ကရၢၢ် ၁ ဖျါ, ဟံၣ်ခွဲး ကရၢၢ် ၁ ဖျါ, ဒီးသုးရၣ် ၁၀၂ တၢ်လီၢ် ၁ ဖျါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၢ် အယီၤ ဟံၣ်ခွဲး, ဟံၣ်ဒီးဘုဖိတနီၤဟါဂီၤကွံာ်ဝဲ ဒီး သဝီဖိအမဲာ်တၢ် လဲးတဖျါကိးသံဝဲဒုၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢသဝီဖိတဖျါ တၢ်သံတၢ်ပုၤဒီး တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး မ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်ဆၢၣ် အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ယုၢ်ပူၤအသး သမူဆူ ပုၤပူၤအယီၤ သဝီဖိတနီၤ အခိၣ်တလံာ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအိၣ်ဝဲ န့ၣ်လီၤ. လၢထုၣ်ဖိ သဝီဖိပိာ်မုၢ်တဂၤ ဟ်ဖျါထီၣ်အတၢ်ဟ်သးလၢ တအဲၣ်ဒီး SAC သုးအတၢ်မၤအါမၤနးတဖျါဘၣ် ဒီးယုၢ်ထီၣ်ဝဲလၢ SAC သုးလၢအအိၣ်ဆီလီၤသးဖဲ အနူသဝီဟီၣ်ကဝီၤပူၤတဖျါ ကဟးထီၣ်ကွံာ်မ့ၢ်လၢ သုးတၢ်အိၣ်ဆီလီၤသးအံၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ် သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤဒီး တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးလၢသဝီဖိတဖျါအဂီၢ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးန့ၢ်အသိး SAC သုးကဘီယူၤ တၢ်ထီၣ်ဒုးတဖျါအံၤအယီၤ သဝီဖိ တဖျါ အိၣ်ဝဲဒုးဒီးတၢ်သ့ၣ်ပျံၤသးဖုးတကးဒီးဘၣ် အဝဲသ့ၣ်က့ၤအိၣ် က့ၤဆူနူသဝီစ့ၢ်ကီး တဘျီလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအအိၣ် ဖဲလၢထုၣ်ဖိသဝီဒီး သဝီအဂၤလၢအအိၣ်ဘုးဒီးကီၢ်ဆၢၣ်သ့ၣ်တဖျါ ဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ဟးဖျါး ဒီဖျါပျံၤဘၣ် SAC သုးကဘီယူၤဒုးဒီးလီၤကျိဖးဒိၣ် အယီၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ဟးဖျါးသ့ၣ်တဖျါ ကွံာ်ဆၢၣ် မဲာ်ဘၣ်ဒီး တၢ်လုၢ်အိၣ်လုၢ်အိၣ်နီၤဒီးသးသမူတဖျါ ဒီးဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်ကီ တဖျါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဖျါတြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ် ၁၂ သီ ၂၀၂၂ နှစ်ဂီၤဒီ ၁:၀၅ နှစ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ် SAC အသုးကဘီယူၤဒုးဒီးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဝဲ ဝဲာ်ဒုးဒီး, လၢထုၣ်ဖိဒီးထံၣ်သံအုၣ်တၢ်လီၢ်တဖျါ, ဖဲမဲာ်သ့ၣ်ကရၢၢ်အပူၤန့ၣ် လီၤ. SAC သုးကဘီယူၤဒုးဒီးလီၤကျိဖးဒိၣ်အံၤ လီၤဘၣ်ဖဲလၢထုၣ် ဖိတၢ်လီၢ် ၂ ဖျါ, ထံၣ်သံအုၣ် ၃ ဖျါ ဘၣ်ဖဲလၢထုၣ်ဖိတၢ်ဟ့ၣ် ကသံၣ်ဒီးဒီး ဝဲာ်ဒုးဒီးတၢ်ကသံၣ်ဒီးလီၤအယီၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကသ့ၣ်ဒီး တဖျါဟါဂီၤကွံာ်ဝဲဒုၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဖျါတြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ် ၁၃ သီ ၂၀၂၂ နှစ်ဂီၤဒီ ၁:၀၀ နှစ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ် SAC အသုးကဘီယူၤဒုးဒီးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဝဲ ချါၣ်ဖိသဝီ, ဝီၢ်မ့ၢ်ကရၢၢ်, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၢ်အယီၤ ဟံၣ်ယီ



ဖဲလါဖျါတြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ် ၁၂ သီ ၂၀၂၂ နှစ်ဂီၤ ဒီး ၀၅ အဆၢကတီၢ် SAC သုးကဘီယူၤဘၣ်ဒုးဒီးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဝဲ ဝဲာ်ဒုးဒီး, လၢထုၣ်ဖိဒီး ထံၣ်သံအုၣ်တၢ်လီၢ်တဖျါ, မဲာ်သ့ၣ်ကရၢၢ်အပူၤအယီၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒီးဟးဂီၤကွံာ်ဝဲအဂီၤန့ၣ်လီၤ.(တၢ်ဂီၤ- KHRG)



ဖဲလါယနူၤအါရံၤ ၄ သီဂီၤခီ ၁:၀၀ နၢ်ရံၣ်ယၢ်ယၢ်န့ၣ် စကစသုးကဘီယူၤဟဲးခးလီၤတၢ်ဖဲ မဲၣ်ကီၢ်လီၢ်ခီၤ လၢၤထူၣ်ဖိသဝီ,မဲၣ်သုၣ်ကရုၢ်,ဇွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၣ်အယံ လၢၤထူၣ်ဖိတၢ်ဆါဟံၣ်ဟးဂီၤခီၤ သဝီဖိအစံၣ်လီၤ အအိၣ်ဖဲ မဲၣ်ကီၢ်လီၢ်သဝီဟးဂီၤကွဲၣ်ဖဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-KHRG)

တၢ်သုၣ်ထီၣ်ဟးဂီၤကွဲၣ် ၅ ဖျၢၣ်, ချၢၣ်ဖိသဝီဖိ သံ ဝဲ ၁ ဂၤခီၤ ဘၣ်ခီ ဝဲ ၄ ဂၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဖှၤတြီၢ်အါရံၤ ၅ သီ ၂၀၂၂ နံန ဂီၤ ၁:၀၀ နၢ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ် SAC သုးကဘီယူၤ ဟဲးခးလီၤကစီးတၢ်ခီၤကျိဖးခိၣ်ဖဲ တဖၣ်ခိၣ်သဝီ, မးထီၣ်ကရုၢ်, ဇွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢအပူၤအယံ သဝီဖိသံ ၂ ဂၤ ခီၤဘၣ်ခီအိၣ်ဝဲ ၆ ဂၤ န့ၣ်လီၤ.ဒ်န့ၣ်အသိး သဝီဖိအစံၣ်ဟးဂီၤ စ့ၢ်ကီၢ်ဝဲ ၅ ဖျၢၣ် ယုၣ်ခီၤဟံၣ်ယီၤတၢ်ပိးတၢ်လီၤ ခီၤဆၢဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် ဘၣ်ခီဘၣ်ထံးအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ခီၤဖဲ လါဖှၤတြီၢ်အါရံၤ ၁၈ သီ ၂၀၂၂ နံန ဂီၤ ၂:၀၀ နၢ် ရံၣ်ယၢ်ယၢ်အဆၢကတီၢ် SAC သုးကဘီယူၤ ၃ ဘၣ် ခးလီၤကျိ ဖးခိၣ်ဖဲ နးကူၢ်ခံ, တဖၣ်ခိၣ် ခီၤလၢၤဂံၢ်ထၣ်သဝီတဖၣ်, ဇွဲၣ်လိကီၢ် ဆၢအပူၤန့ၣ်လီၤ. SAC သုးကဘီယူၤအကျါ ၂ ဘၣ်န့ၣ် ခးလီၤကျိ ဖးခိၣ်ဖဲနးကူၢ်ခံသဝီ, နးကူၢ်ခံကရုၢ်ပူၤ ၂ ဖျၢၣ်, ဖဲတဖၣ်ခိၣ်သဝီ, မးထီၣ်ကရုၢ် ၂ ဖျၢၣ် ခီၤဖဲလၢၤဂံၢ်ထၣ်, မးထီၣ်ကရုၢ်ပူၤ ၂ ဖျၢၣ် န့ၣ်လီၤ. SAC သုးကဘီယူၤခးလီၤကျိ ၆ ဖျၢၣ်အံၤ လီၤဘၣ်လၢသဝီ ဖိအစံၣ်လိၣ်ပုၤလီၤအပူၤအယံ အဝဲသုၣ် ဟီၣ်ခိၣ်တၢ်ဖဲအိၣ်မၤအိၣ် လီၤဘၣ်ခီဘၣ်ထံး တကးခီဘၣ် အမဲၣ်ညါ သဝီဖိသံဝဲခံဂၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢ SAC သုးကဘီယူၤခးလီၤကျိဒ်အံၤန့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်ကီၢ်တဲၤ,

တၢ်ပျံၤတၢ်ဖးခီၤတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ကီၢ်ဂီၤလၢ သဝီဖိတဖၣ် အဂီၢ်ခိၣ်ခိၣ် မ့ၢ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အယံသဝီဖိလၢ အကလးတဖၣ်ယုၢ်ထီၣ်ကွဲၣ်လၢအူ သဝီပူၤခီၤ လဲၤယုၢ်အိၣ်ကဒုက့ၤဆူပုၤပူၤ ကစၢ်ခိၣ်ကျါတၢ်လီၤသုၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

SAC သုးကဘီယူၤ တၢ်ထီၣ်ဒုးခးလီၤကျိဖးခိၣ်လၢမ့ၢ်တြီၢ် ခီၤဒုပျံၤယၢ်ကီၢ်ရၣ်တဖၣ် အယံ ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သံတၢ်ပုၤ, တၢ်ဘၣ် ခီဘၣ်ထံး ခီၤတၢ်ဟးဂုၣ်ဟးဂီၤခိၣ်ခိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး မ့ၢ် တၢ်လၢအမၤပျံၤမၤဖးသဝီဖိအယံ သဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်ဟံၣ်တုၢ်ကွဲၣ်ဟံၣ် ယီၤန့ၣ်သဝီ လဲၤယုၢ်မံၤဟးဖျိးလၢပုၤလၢကျါ နံၤသီလၢယံၤတုၢ်မးလံ အယံ အဝဲသုၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဘၣ်ဝဲ ဟံၣ်ယီၤတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိၣ်သးသမူ တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သုၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ခီၤဖျိလၢကီၢ်ပယီၤသုးမိၤစီရိၤသုၣ် တဖၣ် မၤဘၣ်ခီဒုသဝီကမ့ၢ်ဖိခွဲးယၢ် အိၣ်နံၣ်ယံၤတုၢ်မးလံ ခီၤ မ့ၢ်တၢ်မၤဘၣ်ခီပုၤဂီၢ်ဝီခွဲးယၢ်လၢ အခိၣ်အမ့ၢ်သုၣ်တဖၣ်အယံ တၢ် လီၤတၢ်လီၤမံၤလၢ အဝဲသုၣ်တၢ်အိၣ်မူခါဆူညါအဂီၢ် တအိၣ်ဘၣ် န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢကီၢ်ပယီၤသုးမိၤစီရိၤသုၣ်တဖၣ် မၤပယုၤအဝဲသုၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်သုၣ်တဖၣ်အယံ ထံၣ်ကီၢ်ဂၤပုၤလၢအအိၣ်ခီၤတၢ်စီ တၢ်ကမီၤသုၣ်တဖၣ် အိၣ်ခီၤမူဒါလၢ ကဘၣ်ဘျါဆဲးန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်လၢ န့ၣ်သဝီလီၤကဝီၤဖိခီၤပုၤဘၣ်ယုၢ်မံၤဟးဖျိးဖိလၢ အကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်သုၣ်တဖၣ်အံၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



ဖဲလါဖုၤတြျါအါရံၤ ၅ သီ ၂၀၂၂ နှစ် ဂီၤ ၁:၀၀ နှစ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ် SAC သုးကဘီယူၤဖဲလါကဒီးတၢ်ဒီး ကျိဖးဒိၣ်ဖဲတဖၣ်ခိၣ်သဝီ, မးထီကရုၢ်, ဖွဲၣ် လိကီၢ်ဆၣ်အပူၤအယံ သဝီဖိသံ ၂၇၂ ဧးဟံၣ်ဟးဂီၤအဂီၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)